
DPr-BRM-II.0012.7.10.2023 

Protokół Nr 77/VIII/2023 

posiedzenia Komisji Kultury  

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 29 sierpnia 2023 r. 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   - 17 radnych 

obecnych   - 15 radnych 

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla radnych stanowią załącznik nr 3  do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla gości stanowią załącznik nr 4  do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczyła: 

Przewodnicząca Komisji Kultury p. Karolina Kępka. 

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu Nr 75/VI/2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. i protokołu 

Nr 76/VI/2023 z dnia 27 czerwca 2023 r. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 

Miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 183/2023.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Łodzi na lata 2023-2050 – druk nr 184/2023.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie połączenia 

samorządowych instytucji kultury: Bałuckiego Ośrodka Kultury, Centrum Kultury 

Młodych, Ośrodka Kultury „Górna”, Poleskiego Ośrodka Sztuki oraz Widzewskich 

Domów Kultury i utworzenia samorządowej instytucji kultury o nazwie Miejska 

Strefa Kultury - druk nr 182/2023.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru zmiany statutu Biblioteki Miejskiej 

w Łodzi w części dotyczącej lokalizacji filii – druk nr 167/2023.  
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7. Przejęcie projektu uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Latarnika – druk BRM nr 

130/2023.  

8. Przejęcie projektu uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Fromborska – druk BRM 

nr 131/2023.  

9. Przejęcie projektu uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Pagórkowa – druk BRM 

nr 132/2023.  

10. Przejęcie projektu uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Satynowa – druk BRM 

nr 133/2023.  

11. Sprawy nazewnicze. 

12. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczące Komisji radna p. Karolina Kępka powitała na posiedzeniu Komisji 

obecnych radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Komisji 

sprawdziła, niezbędne do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii, 

quorum. Prowadząca zapytała o propozycje zmian w porządku obrad.  

Uwag do proponowanego porządku nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka zaproponowała, aby w punkcie 

3. rozpatrzono również autopoprawkę, która dotyczy zainteresowań Komisji Kultury, a na 

posiedzeniu komisji jest p. Adam Mazur dyrektor inLodz21. Uwag nie zgłoszono.  

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod głosowanie przyjęcie 

porządku obrad.  

Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad.   

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu Nr 75/VI/2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. i protokołu 

Nr 76/VI/2023 z dnia 27 czerwca 2023 r. 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka zapytała o uwagi do protokołów.   
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Uwag nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod głosowanie przyjęcie 

protokołu Nr 75/VI/2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. i protokołu Nr 76/VI/2023 z dnia 

27 czerwca 2023 r. 

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła protokoły: Nr 75/VI/2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. 

i Nr 76/VI/2023 z dnia 27 czerwca 2023 r. 

 

Ad pkt 3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian 

w budżecie Miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 183/2023 wraz z autopoprawką.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Wydziału Budżetu.  

Zastępca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel: zreferowała projekt uchwały 

wraz z autopoprawką w zakresie zainteresowań Komisji Kultury.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poprosiła o udzielenie informacji przez 

p. dyrektora instytucji kultury inLodz21 – na co dokładnie będzie przeznaczona kwota 

525 840 zł zwiększająca wydatki w Biurze Architekta Miasta.  

Dyrektor instytucji kultury inLodz21 p. Adam Mazur: podziękował za zaproszenie na 

posiedzenie Komisji Kultury.  

Pan dyrektor powiedział m.in. że w jego programie działalności instytucji pojawił się 

podstawowy nacisk na realizację projektu Daniela Libeskinda. Ponadto instytucja nie miała 

siedziby więc wypracowana została koncepcja ulokowania jej w kamienicy przy 

ul. Włókienniczej 11, gdzie ma być realizowany projekt Daniela Libeskinda. Dla potrzeb 

naszej siedziby potrzebujemy zwiększenia środków w budżecie. Budynek wcześniej 

zaprojektowany był na cele komercyjne, jednak teraz będzie przekształcony do realizacji 

potrzeb związanych z kulturą. Program jest realizowany pod kątem otwartości i dostępności 

tego miejsca. Również pieniądze będą przeznaczone na kolejny etap realizacji projektu 

Daniela Libeskinda, który mam nadzieję, że będzie przedstawiony w ciągu najbliższego 

półrocza.  

Zastępca Dyrektora instytucji kultury inLodz21 p. Karolina Karolak: co do kosztów - 

nie ma tutaj wielkich rewolucji poza tym, że potrzebujemy podstawowe trzy, a w zasadzie 
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dwa etaty, które miałyby administracyjnie obsługiwać kamienicę, tak aby ruch w niej mógł 

obywać się pięć dni w tygodniu. Przyjmujemy, że być może mogłoby to odbywać się od 

środy do niedzieli, bo wtedy jest największe zapotrzebowanie na odwiedzanie tego typu 

miejsc i różne działania, wydarzenia mające tam miejsce. Do tego koszty wyposażenia, które 

określiliśmy na podstawie rozeznania rynkowego i koszty jego utrzymania, zwracając uwagę, 

że kamienica ta ma trzy piętra, a wcześniejsze nasze pomieszczenie miało niecałe 100 m2. 

Koszty utrzymania na pewno będą większe.  

Zabiegamy również o stanowisko edukatora, które uwzględniliśmy w naszym programie 

merytorycznym, wydatki na zlecenia, na firmę sprzątającą, usługi związane z doradztwem. 

Wszystko, o czym mówię uwzględnione jest we wskazanej kwocie.  

Instytucja będzie prowadziła działalność przede wszystkim kulturalną. 20% naszej 

działalności będzie mogło być dedykowane działalności komercyjnej, np. związanej 

z wynajmem poszczególnych sal na różne wydarzenia, sesje fotograficzne, na ogólne 

zapotrzebowanie. Mamy nadzieję na dodatkowe wpływy, które pomogą nam usprawnić 

funkcjonowanie naszej instytucji w kamienicy Majewskiego.  

Dyrektor instytucji kultury inLodz21 p. Adam Mazur: budżet jest przygotowany tak, by 

uwzględniał wymogi instytucji zarządzającej. Tutaj jest bardzo ścisły rygor, maximum 20% 

wpływów z działalności komercyjnej. W innym wypadku nie uzyskalibyśmy zgody na 

działalność kulturalną w tym budynku. Dodam, że jest to budynek pod ścisłym nadzorem 

konserwatora więc praca wymaga specjalnej troski, ale koszty są nieco większe niż w innym 

budynku.  

Przewodnicząca Komisji p. Karolina Kępka: kiedy moglibyśmy odbyć w państwa nowej 

siedzibie posiedzenie Komisji Kultury? 

Dyrektor instytucji kultury inLodz21 p. Adam Mazur: musimy podpisać umowę 

użyczenia i plan jest taki, aby nastąpiło to pod koniec września, na początku października. Po 

zakończeniu kwestii formalnych – zapraszamy państwa do naszej siedziby.  

Przewodnicząca Komisji p. Karolina Kępka: w zakresie projektu uchwały, mam pytanie 

odnośnie podwyżek dla pracowników instytucji kultury – na ile etatów te podwyżki są 

zaplanowane, w tym znaczeniu, że można wyliczyć średnią na etat? 

P.o. zastępcy Dyrektora Wydziału Kultury p. Marcin Derengowski: jeśli chodzi o kwotę 

dedykowaną na podwyżki dla pracowników instytucji kultury, to jest to kwota 500 zł brutto 

na etat kalkulacyjny, według stanu zatrudnienia na dzień 30 czerwca br., przeliczone na okres 

od 1 lipca br. do 31 grudnia br.  
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Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: od kiedy, od którego miesiąca pracownicy dostaną 

podwyżkę 500 zł? 

P.o. zastępcy Dyrektora Wydziału Kultury p. Marcin Derengowski: jest to kwota 

wyliczona na pół roku.  

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: czyli od 1 lipca.  

P.o. zastępcy Dyrektora Wydziału Kultury p. Marcin Derengowski: to zostaje w gestii 

dyrektorów instytucji.  

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: kwota, którą dostają dyrektorzy do dyspozycji jest 

wyliczona tak, jakby mieli to zrobić od 1 lipca po 500 zł. Tak? 

P.o. zastępcy Dyrektora Wydziału Kultury p. Marcin Derengowski: tak.  

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: ja będę głosował za tym budżetem, ale chciałbym 

dopowiedzieć, że ze względu na podwyżki i powrót niektórych inwestycji, z jednoznacznym 

odcięciem się od tego, żeby nie było to potraktowane, że głosuję za państwa instytucją. 

Uważam, że nadal nie udowodniliście państwo sensu własnego istnienia. Czytałem pana 

koncepcję i nic nie wniosła, moim zdaniem, do życia kulturalnego naszego miasta i uważam, 

że jej realizacja jest zbędna. Natomiast przeniesienie państwa do kamienicy Hilarego 

Majewskiego da przynajmniej tyle, że będzie pretekst, aby została ona w rękach miasta.  

Przy obecnym stanie finansów jestem przeciwny budowaniu kamienicy Libeskinda. Mówię 

o tym konsekwentnie, że głos za tym budżetem nie jest głosem za inLodz21.  

Radny p. Sylwester Pawłowski: z radością przyjmuję informację o podwyżce dla 

pracowników instytucji kultury. Cieszy mnie fakt, że dokonują tej podwyżki dyrektorzy, ale 

wydaje mi się, że powinniśmy mieć informację jak kształtuje się ona w poszczególnych 

sektorach. I nie chciałbym, aby okazało się, że zaraz po podwyżkach rząd ogłosi nowe stawki 

minimalnego wynagrodzenia i znów wynagrodzenia pracowników bibliotek będą właśnie na 

minimalnym poziomie, albo poniżej tego poziomu.  

Jaka jest zasada podziału środków? 

Przewodnicząca Komisji p. Karolina Kępka: w uchwale budżetowej jest podział na 

wszystkie instytucje. To nie jest łączna kwota. Wyszczególnionych jest 17 instytucji łącznie 

z kwotami.  

P.o. zastępcy Dyrektora Wydziału Kultury p. Marcin Derengowski: po głębokich 

analizach kwota 500 zł została uzgodniona, natomiast kierowaliśmy się tą kwotą na etat 

kalkulacyjny w każdej z instytucji. Te kwoty, jak mówi pani przewodnicząca, są wymienione 

w każdej z instytucji kultury.  
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Radny p. Sylwester Pawłowski: niepokoi mnie skala ogólności informacji i brak odpowiedzi 

na pytanie – czy oczekiwania poszczególnych instytucji będą zaspokojone? A z tego, co 

słyszę takiego potwierdzenia – nie mamy.  

Przewodnicząca Komisji p. Karolina Kępka: poddała pod pozytywne zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie Miasta Łodzi na 2023 rok 

– druk nr 183/2023 wraz z autopoprawką.  

Komisja w głosowaniu przy 12 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie Miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 183/2023 wraz z autopoprawką. 

 

Ad pkt 4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Łodzi na lata 2023-2050 – druk nr 184/2023.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Wydziału Budżetu.  

Zastępca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel: zreferowała projekt uchwały 

wraz z autopoprawką w zakresie zainteresowań Komisji Kultury.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji p. Karolina Kępka: poddała pod pozytywne zaopiniowanie 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Łodzi na lata 2023-2050 – druk nr 184/2023.  

Komisja w głosowaniu przy 12 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łodzi na lata 2023-2050 – druk nr 

184/2023. 

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łodzi na lata 2023-2050 – 

druk nr 184/2023. 
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Ad pkt 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 

połączenia samorządowych instytucji kultury: Bałuckiego Ośrodka Kultury, Centrum 

Kultury Młodych, Ośrodka Kultury „Górna”, Poleskiego Ośrodka Sztuki oraz 

Widzewskich Domów Kultury i utworzenia samorządowej instytucji kultury o nazwie 

Miejska Strefa Kultury - druk nr 182/2023.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Wydziału Kultury  

P.o. zastępcy Dyrektora Wydziału Kultury p. Marcin Derengowski: proszę państwa 

radnych o podjęcie uchwały uchylającej uchwałę podjętą w dniu 21 czerwca br. w związku 

z wyrokiem Naczelnego Sądu Administracyjnego z dnia 18 lipca 2023 r. Uchwała ta podjęta 

została w związku z wyrokiem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego z dnia 15 września 

2022 r. Proszę o akceptację.  

Pytania.  

Przewodnicząca Komisji p. Karolina Kępka skierowała pytanie do radcy prawnego – 

w uzasadnieniu jest zapisane, że NSA uchylił zaskarżony wyrok, stwierdził nieważność 

zaskarżonej uchwały w części, w pozostałym zakresie skargę oddalił. W jakim zakresie sąd 

stwierdził nieważność uchwały pierwotnej? 

Radca prawny p. Łukasz Gajewski: § 4 ust. 1 uchwały w zakresie słów: 

„wielokierunkowego wychowania jako przedmiotu działalności instytucji”, stwierdził 

również nieważność § 5 ust. 2 pkt 8 uchwały w zakresie słów: „sprawowanie opieki nad 

zabytkami jako przedmiotu działalności instytucji”, stwierdził nieważność § 8 statutu, który 

zawierał regulacje o prowadzeniu działalności poprzez filie i załącznika nr 1 do statutu 

zawierającego wykaz filii oraz stwierdził nieważność § 10 ust. 3 statutu, który stanowił, że 

„roczne sprawozdanie finansowe podlega zatwierdzeniu przez dyrektora komórki 

organizacyjnej UMŁ właściwej do spraw kultury”. W pozostałym zakresie skarga została 

oddalona.  

Przewodnicząca Komisji p. Karolina Kępka: czy możemy prosić o przekazanie tych 

informacji w formie pisemnej do Komisji?  

Radca prawny p. Łukasz Gajewski: informacje pisemne zostały przekazane do Wydziału 

Kultury.  

Przewodnicząca Komisji p. Karolina Kępka: poprosimy o przekazanie tych informacji 

także do archiwum Komisji Kultury.  
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Radny p. Sylwester Pawłowski: w postanowieniu NSA jest napisane, że część uchwały, 

która wcześniej została zmieniona, zachowuje brzmienie, czyli krótko mówiąc – odrzuca się 

skargę na całą uchwałę, ale to co zostało wcześniej ustalone przez sąd administracyjny – 

zostaje zachowane. Czy uchwały wcześniejsze konsumują w pełni te zastrzeżenia sądu co do 

poszczególnych zapisów?  

Radca prawny p. Łukasz Gajewski: panie radny nie zrozumiałem pytania.  

Przewodnicząca Komisji p. Karolina Kępka: nie było żadnych kolejnych uchwał.  

Radny p. Sylwester Pawłowski: musiałbym sięgnąć do zapisu wyroku NSA. Skarga została 

odrzucona w całości, a zachowana została wcześniej podjęta uchwała.  

Radca prawny p. Łukasz Gajewski: NSA uchylił zaskarżony wyrok i stwierdził nieważność 

naszej uchwały w takim zakresie, w jakim państwu radnym przed chwilą przytoczyłem. 

W pozostałym zakresie skarga została oddalona i uchwała pozostaje w mocy.  

Radny p. Sylwester Pawłowski: czy te sprawy, które pan przywołał są uwzględnione we 

wcześniejszych projektach uchwał Rady Miejskiej w Łodzi, czy po prostu ich już nie będzie? 

Radca prawny p. Łukasz Gajewski: aktualnie sytuacja wygląda w ten sposób, że 

w zakresie, w jakim nieważność uchwały została stwierdzona przez NSA – orzeczenie jest 

prawomocne i przepisy uchwały nie obowiązują. W pozostałym zakresie uchwała zawiera 

wszelkie regulacje wymagane przez ustawę. Delegacja ustawowa przez uchwałę, przy 

uwzględnieniu przepisów, których nieważność stwierdził NSA, jest aktualnie wypełniana 

w całości.  

Radny p. Sylwester Pawłowski: czy przewiduje się opublikowanie uchwały w brzmieniu 

obowiązującym, po tym całym galimatiasie prawnym? 

Radca prawny p. Łukasz Gajewski: na stronie wyszukiwarki aktów prawnych UMŁ na 

pewno taka informacja będzie zawarta, natomiast ustawa o ogłaszaniu aktów normatywnych 

i niektórych innych aktów prawnych nie przewiduje przyjmowania tekstu jednolitego 

uchwały po wyroku sądowym, a jedynie w przypadku, kiedy do uchwały zostały 

wprowadzone zmiany w drodze uchwał zmieniających. Formalnie przyjęcia tekstu 

jednolitego uchwały nie będzie, bo nie ma do tego podstawy prawnej.  

Wobec braku dalszych pytań i głosów w dyskusji Przewodnicząca Komisji p. Karolina 

Kępka pooddala pod głosowanie pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 

uchylenia uchwały w sprawie połączenia samorządowych instytucji kultury: Bałuckiego 

Ośrodka Kultury, Centrum Kultury Młodych, Ośrodka Kultury „Górna”, Poleskiego Ośrodka 

Sztuki oraz Widzewskich Domów Kultury i utworzenia samorządowej instytucji kultury 

o nazwie Miejska Strefa Kultury - druk nr 182/2023. 
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Komisja w głosowaniu przy 10 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały w sprawie połączenia samorządowych instytucji kultury: Bałuckiego Ośrodka 

Kultury, Centrum Kultury Młodych, Ośrodka Kultury „Górna”, Poleskiego Ośrodka Sztuki 

oraz Widzewskich Domów Kultury i utworzenia samorządowej instytucji kultury o nazwie 

Miejska Strefa Kultury - druk nr 182/2023. 

 

Ad pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru zmiany statutu Biblioteki 

Miejskiej w Łodzi w części dotyczącej lokalizacji filii – druk nr 167/2023.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Wydziału Kultury  

P.o. zastępcy Dyrektora Wydziału Kultury p. Marcin Derengowski: przedstawił projekt 

uchwały. Pan dyrektor dodał, że pracownicy biblioteki są poinformowani o zamiarze zmiany 

lokalizacji. Zostały także przeprowadzone konsultacje wśród mieszkańców. Nowa lokalizacja 

znajduje się 260 m obok obecnej.  

Pytania.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: z uzasadnienia wynika dłuższa 

lokalizacja tej filii, która przez pewien czas znajdowała się na terenie centrum handlowego 

Port Łódź, ale jest ona już całkowicie zamknięta. Proszę panią dyrektor Biblioteki Miejskiej o 

informację, czy ten pomysł się sprawdził, czy zupełnie nie.  

Dyrektor Biblioteki Miejskiej w Łodzi p. Halina Bernat: nowej lokalizacji dla tej filii 

szukaliśmy bardzo intensywnie od wielu lat. Dlatego jednym z rozwiązań było ulokowanie 

filii w centrum handlowym. Przyglądaliśmy się jak osoby będące klientami Portu Łódź 

jednocześnie korzystają z biblioteki. Widać wyraźnie ze statystyk, że wykorzystanie było na 

poziomie tego samego, co przy Rudzkiej 7 (wcześniejszej filii). Zaletą lokalizacji w centrum 

była dostępność tego miejsca również w kontekście braku barier architektonicznych. 

Niemniej jednak cieszymy się, że udało nam się znaleźć lokal nieopodal Rudzkiej 7, 

w którym, jako w nowej siedzibie filii, będziemy mogli docelowo prowadzić naszą 

działalność.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: ulica Ujście 4, to de facto pawilony 

sklepowe położone przy skrzyżowaniu ulic Pabianickiej i Odrzańskiej.  
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Radna p. Małgorzata Niewiadomska – Cudak: rozumiem, że to względy finansowe 

spowodowały że państwo zrezygnowaliście z siedziby w Porcie Łódź, gdyż tam jednak 

czynsz był zbyt wysoki. A jaki to był czynsz, a jaki będzie teraz? Ponieważ każda biblioteka 

musi być przystosowana do potrzeb osób niepełnosprawnych, czy nowa siedziba w pełni 

będzie przystosowana? 

Dyrektor Biblioteki Miejskiej w Łodzi p. Halina Bernat: akcja praca w Porcie Łódź nigdy 

nie była zastępstwem za pracę filii bibliotecznej. To była tylko akcyjna sytuacja, która była 

alternatywa albo dodatkową częścią. Myśmy nigdy nie mieli takich intencji, aby zamienić 

Rudzka 7 na Port. W Porcie płaciliśmy miesięcznie 1 zł. Opłacaliśmy koszty prądu. Jeśli 

chodzi o koszty Rudzkiej 7 i Ujście 4, są one porównywalne i jest to ok. 80 000 zł rocznie.  

Jeśli chodzi o potrzeby osób niepełnosprawnych, to na Rudzkiej 7 mieliśmy siedzibę na 

piętrze, nie było windy oraz miejsc parkingowych. Takie warunki spełniające potrzeby osób 

niepełnosprawnych są na ul. Ujście 7.  

Wobec braku innych pytań i głosów w dyskusji Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina 

Kępka: poddała pod głosowanie pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 

zamiaru zmiany statutu Biblioteki Miejskiej w Łodzi w części dotyczącej lokalizacji filii – 

druk nr 167/2023.  

Komisja w głosowaniu przy 12 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zamiaru zmiany 

statutu Biblioteki Miejskiej w Łodzi w części dotyczącej lokalizacji filii – druk nr 167/2023.  

 

Ad pkt 7. Przejęcie projektu uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Latarnika – 

druk BRM nr 130/2023.  

Ad pkt 8. Przejęcie projektu uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Fromborska – 

druk BRM nr 131/2023.  

Ad pkt 9. Przejęcie projektu uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Pagórkowa – 

druk BRM nr 132/2023.  

Ad pkt 10. Przejęcie projektu uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Satynowa – 

druk BRM nr 133/2023.  
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Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka zaproponowała łączne rozpatrywanie 

ww. projektów uchwał. Pani przewodnicząca zwróciła się do Łódzkiego Ośrodka Geodezji 

z prośbą o prezentację lokalizacji dróg wewnętrznych wskazanych w projektach.  

Zastępca dyrektora Łódzkiego Ośrodka Geodezji p. Edyta Majer dokonała prezentacji 

dróg wewnętrznych na mapach przygotowanych przez ŁOG. Pani dyrektor omówiła stany 

prawne działek.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: poddała pod głosowanie przyjęcie 

projektu uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Latarnika – druk BRM nr 130/2023.  

Komisja w głosowaniu przy 10 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła projekt uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Latarnika – 

druk BRM nr 130/2023. 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: poddała pod głosowanie przyjęcie 

projektu uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Fromborska – druk BRM nr 131/2023.  

Komisja w głosowaniu przy 10 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła projekt uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Fromborska 

– druk BRM nr 131/2023. 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: poddała pod głosowanie przyjęcie 

projektu uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Pagórkowa – druk BRM nr 132/2023.  

Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła projekt uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Pagórkowa 

– druk BRM nr 132/2023. 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: poddała pod głosowanie przyjęcie 

projektu uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Satynowa – druk BRM nr 133/2023.  

Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła projekt uchwały w sprawie nadania ulicy nazwy Satynowa – 

druk BRM nr 133/2023. 
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Ad pkt 11. Sprawy nazewnicze. 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka przedstawiła pozostałe sprawy 

nazewnicze:  

1. Propozycja nazewnicza dla drogi wewnętrznej Chorążego Jana Kowalczyka albo 

Złotej Podkowy, albo Padokowa dla drogi wewnętrznej zlokalizowanej na 

działkach ewidencyjnych: 1/8, 1,/29 w obrębie W-5.  

BAM – opinia negatywna,  

Rada Osiedla Dolina Łódki  – brak odpowiedzi.  

Ustalenie: 

Intencja nazewnicza w tej sprawie nie została podjęta w uwagi na brak quorum.  

 

2. Propozycja nazewnicza: skwer Jerzego Balcerka.  

ŁOG informuje, że istnieje możliwość nadania nazwy skwerowi usytuowanemu na części 

działki ewidencyjnej nr 114/2 w obrębie W-44 w pobliżu budynku ochotniczej straży 

pożarnej, przy ul. Pomorskiej 406. Jest to własność Gminy Łódź. Zgodnie z opinią Zarządu 

Inwestycji Miejskich skwer znajduje się na terenie, gdzie prowadzone są obecnie roboty 

budowlane. Planowany termin zakończenie grudzień 2024 r.  

Ustalenie: 

Zgodnie z procedurą nazewniczą, po zakończeniu inwestycji będzie można przystąpić do 

nadawania nazwy skwerowi.  

 

3. Propozycja nazewnicza: rondo Marii Jadwigi Kwaśniewskiej – 

Maleszewskiej. Uchwała nr 143/40/2023 Rady Osiedla Karolew – Retkinia 

Wschód z dnia 27 marca 2023 r. w sprawie wystąpienia do Rady Miejskiej z 

wnioskiem o nadanie nazwy skwerowi zlokalizowanemu przy ul. Wileńskiej 57.  

Pozytywna opinia BAM dotycząca wyrażenia opinii w sprawie zasadności nadania nazwy dla 

ronda zlokalizowanego na skrzyżowaniu ulicy Krzemienieckiej i alei Władysława 

Bandurskiego, na działkach ewidencyjnych: 42/70, 42/69 w obrębie P-16 oraz 64/4, 65/11 

w obrębie P-27.  

Pozytywna opinia Zarządu Dróg i Transportu.  

Ustalenie: 
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Są już wszystkie opinie, dlatego zgodnie z procedurą nazewniczą, można przygotować projekt 

uchwały nazewniczej.  

4. Propozycja nazewnicza: Jerzego Krawczyka poprzez nazwanie jego imieniem 

jednej z łódzkich ulic, placów bądź inwestycji. 

Ustalenie: 

Z uwagi na brak lokalizacji proponuje się wystąpienie do wnioskodawców z prośbą 

o wskazanie lokalizacji  

5. Propozycja nazewnicza: rondo Rodziny Stokowskich dla nowo powstałego ronda 

u zbiegu ulic Pomorskiej, Edwarda i Krokusowej zlokalizowanemu na działce 

W16-1/15.  

Ustalenie: 

Komisja przyjęła propozycję nazewniczą do wiadomości. Zwrócono uwagę, aby w projektach 

uchwał nie mnożyć nazw rodzinnych, co oznacza aby w tego typu nazwach unikać wyrazu: 

„rodziny”  

6. Informacja dotycząca wniosku o konsultacje społeczne w sprawie patronów 

wewnątrz kwartału Sienkiewicza-Tuwima-Kilińskiego-Moniuszki i Moniuszki-

Tuwima.  

Ustalenie: 

Pismo do wiadomości Komisji Kultury.  

7. Propozycja nazewnicza: Eugeniusza Kazimirowskiego, autora obrazu Jezu ufam 

Tobie.  

Ustalenie: Komisja przyjęła propozycję nazewniczą do wiadomości.  

8. Zapytanie w sprawie ulicy Kębłowskiej.  

Ustalenie: po wyjaśnieniach z ŁOG przekazano odpowiedź, że ulica o takiej nazwie nie 

istnieje. 

Ad pkt 12. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

Inne pisma skierowane do Komisji: 

1. Rada Osiedla Nowosolna w sprawie utworzenia miejskiej placówki kultury na 

terenie osiedla Nowosolna.  

2. Inf. dot. udzielenia dotacji dla Muzeum Miasta Łodzi. 

Innych spraw w tym punkcie nie zgłoszono.  

Na tym porządek dzienny posiedzenia został wyczerpany.  
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Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka podziękowała za udział w obradach 

i zamknęła posiedzenie Komisji.  

Protokół sporządziła:   Przewodnicząca Komisji: 

  Monika Olejniczak           Karolina Kępka  


